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Vážení spoluobčané, 

končící rok 2024 v nás určitě zane-
chal významnou stopu v událostech, 
které se staly. Nepolevily ani špatné 
informace přicházející z míst, kde zce-
la zbytečně ve velkém vyhasínají lidské 
životy. Je opravdovým uměním zvlád-
nout velmi podrobnou informovanost, 
hlavně o všem negativním, snad kde-
koliv na světě. Vnímám, že se negativ-
ní nálada stala běžnou součástí naše-
ho povídání a kritikou se nešetří při 
komentářích všeho kolem nás. I toho, 
co si kritiku nezaslouží. Kladu si často 
otázku, jestli opravdu máme důvody 
k takovým náladám. Jsme v době ad-
ventní, předznamenávající dobu při-
cházejících Vánoc. Chtěl bych vás vy-
zvat k zamyšlení, co se stalo v našem 
nejbližší okolí dobrého. Myslím si, že 
je důležité, že jsou mezi námi pořád 
takoví, kteří mají snahu posouvat věci 
kolem sebe k lepšímu a tím vyvažovat 
neklidnou dobu. Važme si všeho, 
i když je toho málo a chtěli bychom 
víc. 

Hezké svátky vánoční a úspěšný 
příští rok přeje váš starosta 

 Petr Hradecký. 

Vedení města Slušovice přeje všem občanům radostné prožití vánočních svátků a 
vše dobré do nového roku 2025.
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Ze zasedání rady města 

Vážení spoluobčané,

velmi rád bych využil této příležitos-
ti k tomu, abych vás v době předvá-
noční pozdravil a podělil se s vámi 
o pár řádků. Z vlastní zkušenosti mo-
hu říct, že není člověka, který by si 
nepřál prožít klidné a pokojné vánoce. 
Kolikrát, ale bývá opak pravdou. 
Koncem roku a před svátky se spěchá, 
finišuje, dohání, dochystává, dodělá-
vá, připravuje….Někdy je to až na za-
myšlení, kolik si toho člověk vlastně 
naložil. Není to tím, že by se celý rok 
jen někde povaloval a pak najednou 
chtěl mít vše hotové, aby byl čistý štít 
a volné ruce do dalšího roku. Občas 
přijdou i neúspěchy nebo jiné překáž-
ky či zásahy osudu, které cestu k vyty-
čenému cíli vzdálí nebo dokonce 
na nějaký čas úplně uzavřou. Výsledky 
tohoto spěchu v kombinaci s dílčími 
neúspěchy jsou takové, že se dostává-
me leckdy do uměle vytvořených stre-
sových situací a vše, co má v životě 
opravdovou cenu a vysokou hodnotu, 
tak odsunujeme na vedlejší kolej. 
Bohužel je to rodina, přátelé, ale také 
my samotní. Ne nadarmo platí rčení, 
že zdraví má člověk jen jedno.

Přeji vám všem, kdo jste dočetli tyto 
řádky až sem, abyste dokázali veškeré 
spěchy i neúspěchy vytěsnit ze své 
mysli a následující dny a týdny se ob-
klopili lidmi, v jejichž blízkosti je Vám 
dobře, abyste se věnovali činnostem, 
které vás naplňují a děláte je rádi, 
abyste navštívili místa, kde znovu zís-
káte ten správný a potřebný dušení 
klid a vyváženost.

Pohodové a klidné svátky vám 
všem přeje 

� Jan Fenyk�
� místostarosta�města�Slušovice

•�Rada města schválila veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města pro SK Slušovice. Dotace ve výši 
30 000 Kč bude použita na pronájem 
prostor pro sportovní aktivity.

•�Rada města schválila veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města spolku Slušovjánek. Dotace ve vý-
ši 25 000 Kč bude použita na hračky, 
výtvarný a sportovní materiál pro děti, 
odměny pro děti na Mikuláše, zajištění 
programu a pomůcek na Dýňové slav-
nosti.

•�Rada schválila odpuštění pronájmu 
sálu sokolovny pro Slušovjánek na dýňo-
vé slanosti, které se konaly 13. 10. 
2024. Důvodem odpuštění pronájmu je, 
že tradičně se akce koná na sokolské 
zahradě, ale z důvodu špatného počasí 
musela být přesunuta do vnitřních pro-
stor.

•� Rada města schválila smlouvu se 
Správou a údržbou silnic Zlínska, s. r. o. 
na zimní údržbu místních komunikací 
solením v zimním období 2024-2025.

•�Rada města schválila smlouvu s fir-
mou KLEMPÍŘSTVÍ Jakuba Jiří na zimní 
údržbu místních komunikací pluhová-
ním v zimním období 2024-2025.

•�Rada města na základě žádosti zá-
stupce děkanátu Vizovice schválila pro-
minutí pronájmu sportovní haly, ve které 
se dne 2. 11.2024 konal děkanátní vo-
lejbalový turnaj pro mládež.

•�Rada města vzala na vědomí uzavře-
ní městské knihovny v době vánočních 
svátků od 20. 12. 2024 do 2. 1. 2025.

•� Rada města schválila finanční dar 
ve výši 10 000 Kč na zajištění vánočního 
koncertu ve farním kostele ve Slušovicích 
dne 29. 12. 2024.

•�Rada města schválila dohodu o spo-
lečném postupu přípravy a realizace 
stavby „Silnice III/4915 – ul. Vítězství“ 
mezi smluvními stranami Ředitelství sil-
nic ZK, příspěvková organizace, Město 
Slušovice a Služby města Slušovice, p. o. 
V dohodě jsou rozděleny stavební ob-
jekty, práva a povinnosti pro jednotlivé 
členy dohody. 

•�Rada města schválila veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace společnos-
ti Za sklem, o. s. Zlín. Dotace ve výši 
15 000 Kč bude použita na částečnou 
úpravu provozních nákladů služby, kon-
krétní nákup základního materiálu 
a drobných edukačních pomůcek pro 
práci s klienty.

•�Rada města schválila veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města Mysliveckému spolku Březina 
Slušovice z. s.. Dotace ve výši 45 000 Kč 
bude použita na nákup krmiva pro zvěř 
a opravu podlahy myslivecké chaty.

•� Rada města schválila Darovací 
smlouvu mezi Zlínským krajem a měs-
tem Slušovice. Smlouva řeší převedení 
svislého dopravního značení na autobu-
sových zastávkách ve Slušovicích ze 
Zlínského kraje na město Slušovice.

•�Rada města rozhodla, že od 1. 12. 
2024 se již nebudou žádosti o byty za-
kládat a evidovat a všechny předchozí 
žádosti se ruší. V případě uvolnění měst-
ského bytu bude tato informace zveřej-
něna na úřední desce, webových strán-
kách města, případně na jiných sdělova-
cích kanálech města. Žádosti budou 
přijímány pouze na vypsaný záměr pro-
nájmu, který bude obsahovat veškeré 
informace o nabízeném bytu včetně nej-
zazšího termínu podání žádosti. Přidělení 
bytu zůstává v kompetenci rady a vybra-
ný žadatel bude do cca 30 dnů vyrozu-
měn.

•�Rada města vzala na vědomí infor-
maci ředitelky MŠ o uzavření školky 
v době vánočních svátků od 23. 12. 
do 3. 1. 2025.

(Více�na�www.slusovice.cz)

Vodné a stočné / 2025
� bez�DPH� s�DPH
vodné 67,54 75,64
stočné 48,71 54,56
celkem	 116,25	 130,20

Poděkování
Nová sokolovna je pro mnohé 

z vás místem, kde můžete načerpat 
pozitivní energii… plesy, divadla, kul-
turní akce. K sokolovně ale také ne-
odmyslitelně patří soukromé akce. 

V roce 2024 se zde konalo 8 plesů 
či zábav, 35 schůzek, školení a po-
dobných aktivit, 26 kulturních a 5 
soukromých akcí. V neposlední řadě 
sokolovna poskytla evakuační pro-
stor Základní škole Slušovice.

Děkujeme všem návštěvníkům 
za přízeň a přejeme požehnané 
vánoční svátky.

Kolektiv�sokolovny
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Milí přátelé, 

zdá se, že prožíváme první advent 
a Vánoce, do kterých je pořádně za-
pojena umělá inteligence. Lidé u ní 
hledají tipy na vánoční dárky, nápady 
na adventní a vánoční dekorace, inspi-
raci pro prožití společných dnů a mar-
ketéři a prodejci zase podněty, jak 
z Vánoc co nejvíce vytěžit. 

Rozhodl jsem se položit umělé inte-
ligenci otázku i já: „Jak můžu dobře 
prožít Vánoce?“ Chvilku můj dotaz 
„schroustávala“ a po chvíli se přede 
mnou na monitoru začala rozepisovat 
odpověď. Bylo v ní něco, co bych na-
zval vánočním sedmerem: 

1.�Najdi�rovnováhu�mezi�tradicemi�
a�odpočinkem

2.�Zaměř�se�na�čas�s�rodinou�
a�přáteli

3.�Vytvoř�si�klidnou�atmosféru
4.�Udělej�něco�pro�ostatní
5.�Respektuj�své�vlastní�potřeby
6.�Reflektuj�a�vychutnej�si�klid
7.�Buď�vděčný�za�jednoduché�věci

Z odpovědi mi bylo jasné, že pro 
tuto umělou „poradkyni“ jsou Vánoce 
časem tradice, rodiny, odpočinku 
a štědrosti s vděčností. Její odpověď 
může být pro nás inspirací. Přesto mi 
v ní něco chybí. Není tu jediný odkaz 
na původ Vánoc: Kde a čím tradice 
začala? Kde vzít vzor pro dobrou rodi-
nu? Kde hledat opravdový pokoj a od-
počinutí pro naše srdce? Kde se vzal 
ten největší dar, který máme: dar živo-
ta? 

Přeji nám všem, ať prožijeme svátky 
s krásou tradice, v blízkosti rodiny, ať 
si odpočineme a zažijeme pravou 
štědrost a vděčnost a zároveň ať se 
dokážeme vrátit k podstatě Vánoc, 
k Boží dobrotě, skrze kterou jsme do-
stali vše, co máme.

Během svátků bude více krásných 
příležitostí pro setkání: vánoční diva-
dlo dětí (23.12.), setkání dětí u Jesliček 
na Štědrý den v 15:00, půlnoční a vá-
noční bohoslužby, nebo třeba vánoční 
koncert 29.12. Budu se těšit, že se při 
některé z těchto příležitostí potkáme.

Požehnané�vánoční�svátky��
Vám�všem.� O. Lukáš Jambor

Vzpomínka na prázdniny u babičky

Sbor dobrovolných hasičů  
Slušovice

přeje všem 
radostné prožití svátků  

narození Dítěte v Betlémě. 
Jeho poselství lásky a pokoje  
ať Vás spolu s darem zdraví  
provází celým rokem 2025.

* * *

Každoroční končinová zábava  
se bude konat v sobotu  

1. března 2025 v nové sokolovně. 
Hrát bude skupina SÁRA.  

Hasiči se těší  
na společné setkání.

Vážení přátelé,�chci se s vámi podělit o krásně stráveném předvánočním čase tvo-
řením adventních věnečků v klubu důchodců pod vedením Aleny Chrastinové, které 
se konalo 29. listopadu v dopoledních hodinách v Komunitním domě pro seniory ve 
Slušovicích. Přihlásilo se 8 žen, ale čas nemocí, které se v této době vyskytují, někte-
rým nedovolil se zúčastnit. Nakonec nás bylo 6. Ale i tak jsme si udělaly krásné set- 
káni, u kterého jsme se společně zasmály, předaly si zkušenosti a popovídaly si  
u kafíčka a vánočního čaje. Některé ženy donesly i něco dobrého na zub. Atmosféra 
byla přímo skvělá. 

Závěrem chci poděkovat městu Slušovice za uvolnění prostor k těmto účelům, pa-
nu Adamusovi za přípravu společenské místnosti a samozřejmě všem ženám za účast.

Těším se na další ročník 2025. Květa Henzelýová

Horké�prázdninové�odpoledne.�Hlídá-
me�děti,�vymýšlíme�program.�Ptám�se:�
„Tak�co,�kam�byste�rádi?“�A�už�o�překot�
hlásí:�„Fontánky,�velké�hřiště…“�

Beru�to.�Dostupné�a� levné.�Do�bato-
hu�sbalím�rohlíky,�ovoce,�nějakou�slad-
kost�a�pití.�Jo,�a�náhradní�oblečení.�Kola�
a� odrážedla� nám� usnadní� přemístění,�
a�jsme�tu!

Děti�v�rychlosti�sundají�trička,�boty�už�
seřadím� já.� Hup� do� ráje� fontánek.�
Běhají,� obíhají,� smějí� se� a� skáčou.�
A�s�nimi�i� jiné�děti.�Je�to�úžasné�–�celé�
léto�při�hezkém�počasí�je�někdo�na�ná-
městí,�aby�se�jejich�drobek�u�vodotrysků�
osvěžil.� Pobyli� jsme� skoro� dvě� hodiny.�
Suché� prádlo.� Kola� necháme� u� zákris-
tie.�Teď�směr�velké�hřiště.�Letmo�se�po-
těším�pohledem�na�zákoutí�u�sv.� Jana.�
Malí� už� se� houpou,� větší� volí� lanový�
koutek.�Až�se�vydovádí,�běží�k�„telefo-
nu“.� Se� smíchem� do� něj� hulákají.� Pak�
dlouho�vydrží�u�jeřábové�stavby�na�pře-
místění� a� osívání� písku.� Je� už� navečer,�
stále�nejsou�unaveni.�Tak�ještě�na�hřbi-
tov�zalít�staříčkom�hrob.�Děti�už�ví,�kde�
je�maminka�a�tatínek�od�babičky.�U�ko-
houtku� s� vodou� je� i� dětská� konvička.�
Holčičky� zalévají� naše� truhlíky.� Moc� je�
to�baví.�V�zápalu�kropí�kytky�i�na�vedlej-
ších� hrobech.� Tomášek� nadšeně� běhá�
v�uličkách.

Sluníčko� zapadá,� překrásný� výhled.�
„Babi,�balón!“.�Nad�Veselou�se�skuteč-
ně�vznáší.�A�i�letadlo,�které�míří�na�Bílou�
hlínu,�je�pro�pány�kluky�zážitek.

Stále�plni�energie�se�vracíme�k�našim�
dopravním� prostředkům.� Na� přecho-
dech�jsou�řidiči�milí,�s�úsměvem�čekají,�
až� i� ten� poslední� človíček� překová�
ZEBRU.

Dědeček� nás� už� vyhlíží.� V� TV� ještě�
stihneme�„Do�ouška“.

Byl�to�krásný�den.
 Lenka Skočovská
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Střípky z městské knihovny
Od začátku letošního roku proběhlo 

v městské knihovně 25 akcí.
Podívat se do knihovny a hrát si nebo 

prohlížet knížky přišly nejmladší děti 
z MŠ Sluníčko – Kuřátka, které nám při-
nesly krásnou knížečku s obrázky, které 
namalovaly. O něco starší děti z Krtečků 
se dozvěděly, jak se chovat ke knihám 
a dvě třídy předškoláků poznávaly příbě-
hy z televizních večerníčků pomocí růz-
ných indicií nebo znělek z večerníčků.

S Večerníčkem za pohádkou se vydaly 
také děti z mateřských škol z Hrobic 
a Všeminy.

Prváčci byli královnou Říše knih paso-
váni na čtenáře. Děti složily slib, dostaly 
glejt, že byly pasovány na čtenáře, do-
staly také řád a čestný čtenářský průkaz. 
Královně Říše knih při pasování pomá-
hala čarodějka Knihomila. Poté se 
spousta dětí přišla přihlásit do knihovny 
a začala si půjčovat knihy z naší knihov-
ny. A některé se rovnou staly i lovci pe-
rel.

Děti z druhých tříd se dozvěděly zají-
mavosti ze života Václava Čtvrtka. Bez 
něj bychom neměli Rumcajse, vodníka 
Česílka, vílu Amálku a další krásné po-
hádkové bytosti. 

Třeťáci přišli na besedu o známé švéd-
ské autorce Astrid Lindgrenové, jejíž Pipi 
Dlouhou punčochu znají snad všichni. 
Ale nejspíš všichni nevědí, že v době je-
jího vydání se někteří lidé bouřili a chtě-
li, aby byla Pipi zakázána, protože se 
báli, že podle jejího vzoru se začnou 
děti chovat hodně svobodomyslně. 

Čtvrťáci si lámali jazýčky na Hrátkách 
s češtinou při jazykolamech. Také zkou-
šeli doplňovat kvíz – rčení a přirovnání. 
Co to znamená mazat někomu med 
kolem pusy nebo polykat andělíčky? 
Současné děti spoustu z těchto rčení již 
neznají a vznikají tak humorné situace. 
Totéž se děje i při jazykolamech. Třeba 
když jsem se u jazykolamu „V Litomyšli 
mi vyšili na šle mašli“ dětí ptala, jestli 
vědí, co jsou to šle.

Páťáci zjistili, jací by byli detektivové 
a jaký mají postřeh. Dozvěděli se také 
o detektivní próze pro děti a mládež.

Dopoledne pro maminky s dětmi ze 
Slušovic a okolí se konají vždy první úte-
rý v měsíci. Tato dopoledne využívá Klub 
maminek Slušovice, ale není určen pou-
ze pro ně, může přijít kdokoliv z řad 
maminek nebo odvážnějších tatínků.

Svá dopoledne pro maminky zde mívá 
i Klub maminek Sluníčko ze Hvozdné.

Konaly se dílničky na výrobu záložek 
do knih.

V knihovně poskytujeme službu kopí-
rování a laminování dokumentů.

Každoročně se podílíme na akcích po-
řádaných Městem Slušovice, v knihovně 
máme od základu na starost také vstu-
penky na tyto akce. Také řešíme řemesl-
nou část Adventního jarmarku mikrore-
gionu Slušovicko.

Některé knihy získaly pro větší pře-
hlednost barevné hvězdičky na hřbetě: 
comics pro dospělé, fantasy, young 
adult literatura (aneb literatura pro 
„mladé dospělé“). A z téhož důvodu 
jsou na hřbetech nyní také nálepky 
s označením dílů u vícedílných sérií.

Studenti zde najdou maturitní četbu.
Děti si rády chodí hrát a číst do dět-

ského oddělení, kde mají k dispozici 
krásné kobercové pódium s polštářky, 
na němž je možné sedět i ležet. Najdou 
tam i hračky a stavebnici či omalovánky.

Nyní je v Městské knihovně 
ve Slušovicích k dispozici více než 80 
Albi knih Kouzelného čtení, Adventní 
kalendář, Kouzelné hodiny, Hra do aut 
a pexesa. K zapůjčení jsou čtyři elektro-
nické tužky k Albi knihám. A ještě nové 
Albi knížky do konce roku přibudou.

Je zde také přibližně 120 her desko-
vých a karetních, které si můžete vypůj-
čit (nejen) na dlouhé zimní večery.

Máme k vypůjčení také audioknihy, 
které nám na nějakou dobu poskytla 
Krajská knihovna Fr. Bartoše ve Zlíně. 
A také výměnný fond (knihy zapůjčené 
na jeden rok) z téže knihovny.

Během tohoto roku do městské 
knihovny přibylo více než 900 knih. Jestli 
se chcete podívat z tepla domova, jaké 
knihy máme pro vás k dispozici, využijte 
on-line katalog na webu www.slusovi-
ce.knihovna.cz. 

Od února běží hra Lovci perel, v níž 
děti k určitým knihám (mají nálepku 
s nápisem Toto je perlorodka) dostanou 
otázky. Pokud správně odpoví, dostanou 
perlu. Za nepovinné otázky dostanou 
knihovnické peníze moriony. Je více vě-
kových kategorií. Hra končí 12. prosin-
ce, po ukončení hry bude vše vyhodno-
ceno a přibližně v únoru 2025 bude 
otevřen knihovnický obchůdek, kde si 
děti mohou za získané perly a moriony 
koupit něco hezkého.

Letos jsme se již po deváté stali sběr-
ným místem pro Kabelkový veletrh 
Naděje Zlín. Děkujeme všem, kdo jste 
přinesli nějakou kabelku, často i víc 
kousků. Kabelky ze všech sběrných míst 
byly prodávány v Městském divadle Zlín. 
Výtěžek z akce putoval do Sociálně-
terapeutických dílen, kde klienti s men-
tálním hendikepem získávají a rozvíjejí 
své pracovní návyky, komunikaci a mo-
torické dovednosti. Prohlubují také péči 
o sebe a nacvičují si tím orientaci a větší 
míru samostatnosti v životě. Vytváří moc 
pěkné rukodělné výrobky.

Několikátým rokem nabízíme své služ-
by profesionálního balení knih a sešitů. 
V době před začátkem školního roku to 
u nás vypadá jako v balicí manufaktuře. 
Obaleno bylo letos více než 700 učeb-
nic. Přestože jsme už od června dávaly 
vědět, že jsme tady s balením, většina 
přišla s knihami 1-2 týdny před koncem 
prázdnin, a to byl adrenalin, abychom 
vše stihly. Zároveň děkujeme všem, kdo 
přinesl učebnice v předstihu. Samozřejmě 
pokud knihy někdo dostal na začátku 
roku, je jasné, že je nemohl přinést dří-
ve.

V týdnu od 7.–11. října jsme se opět 
připojili k celostátní akce Týden kniho-
ven. Zájemci se mohli registrovat na je-
den rok zdarma (platilo pro nové čtená-
ře nebo pro ty, kdo zde již déle než dva 
roky nebyli) nebo mohli využít amnestii 
na upomínky, tj. poplatky za upomínky 
byly prominuty. V Týdnu knihoven se 
v knihovně konal také malý výprodej 
vyřazených knih a časopisů. 

V rámci smlouvy o regionální činnosti 
mezi Městem Slušovice a Krajskou kni-
hovnou Fr. Bartoše se staráme o pět 
knihoven regionu: Obecní knihovnu 
v Březové, Hrobicích, Neubuzi, 
Želechovicích nad Dřevnicí a Místní 
knihovnu v Dešné. Zpracováváme jim 
knihy, metodicky je vedeme, děláme pro 
ně revize knihovního fondu a další čin-
nosti.

V letošním roce již nyní máme víc re-
gistrovaných čtenářů než za celý loňský 
rok. K 18. 11. 2024 to bylo 546 čtenářů, 
z toho 200 do 15 let (37% dětských 
čtenářů) a více než 17.500 výpůjček. Pro 
srovnání za celý loňský rok to bylo 507 
čtenářů, z toho 183 dětských a 16.604 
výpůjček.

S pozdravem a přáním kouzelných 
svátků vánočních

Jana Kapustová
Městská�knihovna�ve�Slušovicích
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Dětská skupina Mraveniště Slušovice
Nastoupili k nám noví mravenečci. Jejich první svačinka s novými kamarády, prv-

ní půjčená hračka a první mravenečkův den. Jak probíhá den takového mraveneč-
ka? Ráno přijde a čeká, než přijdou i ostatní kamarádi, během toho má na výběr 
z mnoha hraček, knížek, omalovánek a skládaček. Po příchodu všech kamarádů se 
věnuje rozvíjení svých výtvarných, hudebních a sportovních dovedností. Po posilně-
ní zdravou svačinou se při hezkém počasí vydá ven, kde se unaví tak, že po obědě 
usne v postýlce a zdají se mu sny o tom, co vše za svůj den zažil. Naši mravenečci 
své sny o podzimních radovánkách už zažili. Po jejich adaptaci, kterou zvládli 
na jedničku, tvořili podzimní výtvory, chodili na procházky, poznávali nové přírod-
niny, zkoušeli nové básničky a učili se novým věcem. Nyní se těší na zimní zážitky 
a zvou i nové kamarády, aby se k nim připojili. Spolu s tetami se budou snažit po-
moci novým kamarádům v přípravě na státní školku a utvořit ty nejkrásnější oka-
mžiky. Pro šikovné mravenečky máme u nás ještě místa dost.

Markéta Černotová
DS�Slušovice

Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Slušovice
Začátkem nového školního roku jsme se i my v NZDM zakousli do tématu škola. 

Řešili jsme například jak získat motivaci či jak se lépe učit, účastnili se různých vědo-
mostních kvízů a také rozvíjeli kreativitu v literární soutěži, výrobou školních rozvrhů 
nebo záložek do knih. Poté jsme se zaměřili na náročnější stránku návratu do kolek-
tivu, na šikanu a ostrakizaci. Neopomněli jsme ani na podzimní výzdobu, 
Halloweenskou párty a vaření z dýně. 
Podzim nám v listopadu přinesl vždy 
aktuální téma komunikace a vztahů, ať 
už kamarádských či partnerských, aserti-
vitu, respekt a toleranci. Prosinec je 
svátečním časem Vánoc, ale bohužel 
také stresu, bezhlavého nakupování 
a nerealistických očekávání, je proto 
namístě si připomenout, jaký na nás 
mají vliv reklamy a média… no a pečení 
cukroví je samozřejmostí. 

V nízkoprahu se děti mohou těšit 
na rozličné programy směřované 
na vztahy, zdraví, přírodu, internet či fi-
nance, ale hlavně na nás, kteří jsme vždy 
otevřeni pomoci, popovídání si či nějaké 
hře s kýmkoli, kdo projeví zájem. Jsme 
tu pro vás každý pracovní den v době 
od 12 do 18 hodin. 

Petr Lukeš,�NZDM�Slušovice

Komunitní centrum pro 
rodinu Domino – Slušovice
Podzimní provoz se vrátil v plné síle 

s nabídkou aktivit pro rodiče s dětmi. 
Dětský klub Špuntíkov, určený pro nej-
menší děti, doplnily semináře pro do-
spělé na různá témata, o které si naši 
klienti říkají. Tyto aktivity doplnily kluby 
pro rodiče nebo workshopy pro mamin-
ky. Budeme rádi, když se k nám připojíte 
a navštívíte nás. 

Kristýna Kedrušová
KCR�DOMINO�Slušovice

Za organizaci DOMINO přejeme na-
šim dětem a jejich rodičům, všem na-
šim uživatelům a klientům, ale také 
vám, občanům města Slušovice, ať 
jsou vaše Vánoce časem klidu, pohody 
a vzájemného porozumění. 

Šťastné a veselé Vánoce! 

Kolektiv�pracovníků��
organizace�DOMINO
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Jak je to s tím skákáním?
Za spolek Parawalachia z.s. Letiště 

Slušovice zdravím nejen příznivce létání 
a adrenalinu, ale především občany 
města a jeho okolí, kteří do teď ani ne-
tušili, že zde takový klub parašutistů 
vůbec existuje a již řadu let vychovává 
nové zájemce o tento neobvyklý sport. 
Spolek Parawalachia z.s. byl založen  
5. července 2016 jako inciativa našeho 
člena Imricha Bálinta, který zemřel ještě 
před jeho založením. Zakladatelé byli 
jeho 3 kamarádi z okolí: Slušovice – 
Tomáš Kotek, Trnava – Robert Suchánek, 
Sehradice – Pavel Kolář Díky neshodám 
v paraodboru Aeroklubu Kroměříž, kdy 
se tamní klub rozpadl, se dala parta 
schopných kamarádů o deseti členech 
znovu dohromady a založili nový 
Paraklub - Parawalachia Letiště Slušovice 
na Bílé Hlíně. Jelikož jsme srdcaři a žije-
me v podhůří Valašska, název i logo bylo 
jasné. Tři vrchy: Troják, Tesák, Humenec 
jako symbol nejvyšších vrcholů v okolí.

Z pohledu historie nic neobvyklého. 
Totiž už za éry socialismu, kdy fungoval 
tzv. SVAZARM, byl tento sport hojně 
podporován a skákalo se na všechny 
velké akce jako jsou dostihy, zahájení 
kulturních akcí, Benátské noci 
ve Všemině, závody motokrosu 
ve Žlutavách u Napajedel atd. Z dřívěj-
ších dob jsou nejznámější výcviková 
střediska, na která dnes již jen vzpomí-
náme. Jako například Peraodbory 
Aeroklubů Holešov, Kunovic, Kroměříže 
a nejznámější Paraodbor Aeroklubu 
Josefa Františka v Prostějově, kde nyní 
provádíme seskoky s našimi cvičenci. 

Výcvikové středisko ve Slušovicích má 
nyní 3 zkušené instruktory základního 
výcviku samostatného seskoku padá-
kem typu křídlo. Zde se zájemci mohou 
přihlásit do kurzu, který je rozdělen 
na 3x4 hodiny (12 hodin), tak aby mezi 

jednotlivými lekcemi byl čas na vstřebá-
ní všech získaných informací, kde po-
slední lekce je už jen opakovací – dril, 
který končí závěrečným přezkoušením 
v trenažeru a krátkým testem základních 
vědomostí. Součástí výcviku je seznáme-
ní s materiálem – výstroj, pomůcky jako 
výškoměr, přilba s vysílačkou, nůž. Foto 
a videozáznamy pro rozeznání a vyřeše-
ní případných nouzových situací, nácvik 
výskoku z letounu, orientace v prostoru 
při letu na padáku a PARAKOTOUL. 
Samotný kurz je jako adrenalinový záži-
tek, kde si může každý, koho to láká, 
vyzkoušet, jaké je to mít křídla. Je však 
nutné mít zdravotní prohlídku od letec-
kého lékaře, u věku 15 – 18 let je také 
nutný úředně ověřený souhlas obou ro-
dičů. Pokud má zájem i osoba ve vyšším 
věku a projde lékařskou prohlídkou, po-
žadujeme při výcviku provést cvičně pa-
rakotoul, což je dostatečná prověrka fy-
zické kondice jednotlivce pro úspěšný 
seskok, let a přistání na padáku. Během 
sezóny od dubna do října „káčeme“ 
(provádíme výsadky) po celé Moravě 
spolu se začínajícími parašutisty, kteří se 
rozhodnou, že nechtějí jen zážitek, ale 

mají zájem zkusit také volný pád. Přihlásí 
se do pokračovacího výcviku volným 
pádem, kde se postupně učí z malých 
výšek od 1200 metrů stabilizovat a ovlá-
dat své tělo ve volném pádu až do výšky 
4 kilometry. Tento výcvik lze zvládnout 
zhruba za 1 rok intenzivním výcvikem, 
což znamená naučit se zabalit sám pa-
dák, jezdit na provozy alespoň jednou 
za 14 dní o víkendech, cvičit a učit se, 
protože nejen trénink dělá mistra, ale 
jde hlavně o bezpečnost, která k naše-
mu krásnému sportu neodmyslitelně 
patří. Po dovršení výcviku dělá „cviče-
nec“ (žák) zkoušky v Praze na ÚCL - 
Úřad pro civilní letecví – odbor PARA ze 
znalostí teoretické výuky uživatelů spor-
tovního létajícího zařízení a obdrží prů-
kaz parašutisty s kategorií A, což je 
oprávnění provádět seskoky pod dohle-
dem instruktora, balit si padák a skákat 
z výšky 4 km. Držitel průkazu parašutisty 
potřebuje po celou dobu výcviku podpis 
instruktora až do udělení kategorie – C, 
což je 200 seskoků. Pak je parašutista 
odpovědný sám za sebe. Poté si může 
dovolit více a ochutnávat parašutismus 
plnými doušky, třeba speciální seskoky, 
jako jsou noční, zimní, do vody, z baló-
nu, na omezené plochy, s plachtami, 
dýmovnicemi, vícečlenné ve formacích, 
výškové až 6000 metrů, z větroně, atd.. 
Jako doplněk naší činnosti jsou přede-
vším seskoky našich členek Blanky 
Vojtkové – 5200 seskoků a Magdy 
Jaroňkové – 1600 seskoků v České re-
prezentaci v přesnosti přistání, kde se 
umisťují na stupních vítězů, a to nejen 
v ČR. Speciální disciplíně CRW se věnuje 
Martin Kučera, který létá na padáku 
ve formacích po celém světě. Jelikož 
nemáme vlastní letadlo vhodné pro se-
skoky parašutistů, musíme si jej najímat, 
aby nám přiletělo z jiných Aeroklubů, 
většinou až z Prostějova, což stojí nema-
lé finanční prostředky. Proto využíváme 
kulturních a společenských akcí v okolí, 
kde nabízíme seskočit například s re-
klamní plachtou na noze s logem klubu 
nebo firmy, která danou akci sponzoru-
je. Seskoky provádíme na hřiště, náměs-
tí, u lyžařských vleků a v jiných areálech 
v rámci zpestření akce nebo si připneme 
dýmovnice. Tímto způsobem provozuje-
me výsadky na Letišti Slušovice včetně 
zajištění občerstvení, propagační lety, 
rozptýlení pro děti a na závěr seskočíme 
někam na omezenou plochu s vybraný-
mi zkušenými profesionály, jejichž úko-
lem je předvést úžasné akrobatické 
kousky. Vybudovat náš klub stálo mno-
hé úsilí všech členů a finanční pomoci 
sponzorů, bez nich by to nebylo možné. 
Tímto chci na závěr všem poděkovat.

Tomáš Kotek
Předseda�Parawalachia�z.s.�
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V závodě Carpathian Mountain Race měly své zastoupení i Slušovice 

Jak jsi se k závodu dostal?
Původním záměrem bylo jet kratší va-

riantu a to Slovakia Divide. Učarovala 
mně ale myšlenka, přejet celý Karpatský 
oblouk. Navíc se jednalo o první ročník 
tohoto závodu, který bývá jedinečný.

V čem spočívá příprava na takový 
závod?

Podobné bikepackingové závody 
např. 1000miles jezdím už několik let, 
takže jsem hodně čerpal ze zkušeností. 
Člověk musí mít zkušenosti s pohybem 
v divoké přírodě, připravit si vhodnou 
výbavu, zvládnout si opravit kolo, ale 
hlavně musí být psychicky a fyzicky 
odolný. Jo a taky trochu jezdit na kole. 

Jak náročná byla trasa závodu? 
Jsou nějaká místa, na která budeš 
vzpomínat?

Dle slov organizátora se jednalo o je-
den z nejextrémnějších závodů v Evropě.

Jeho slova mohu potvrdit. Za 13 dní 
jsem ujel 1900 km, vystoupal více než 
40tisíc metrů a shodil téměř 10 kg 
na váze. V paměti mi utkvěly hlavně ru-
munské Karpaty. Je to jedno z posled-
ních divokých míst v Evropě. Na turisty 
zde tedy nenarazíte. Také dlouhé a ná-
ročné sjezdy byly nezapomenutelné. 

A co způsob stravování a spánek? 
Je na to dost času?

Na trase bylo několik úseků, i přes sto 
kilometrů dlouhých, bez jakékoliv mož-
nosti si cokoliv doplnit. Plánování, kde 

Carpathian Mountain Race je jedním z nejnáročnějších MTB bikepackgových 
závodu v Evropě. Zakladatelem je Aleš Tajťák, který je velký milovník tohoto druhu 
cyklistiky. Bikepacking spočívá v tom, že na kole přejedete dlouhou trasu v terénu, 
klidně o několika tisících km jen s tím, co si sebou zabalíte na kolo. Na	start	1900	
km	dlouhého	závodu	ze	slovenské	Bratislavy	až	do	rumunského	Sibiu	se	
postavil	letos	v	srpnu	i	Jaroslav	Křížka	(44)	ze	Slušovic. Náročnou trasu přes 
celý Karpatský oblouk s převýšením přes 40 tisíc metrů zdolal za 13 dní, což mu 
vyneslo parádní osmé místo.

se najíst a kolik si nakoupit zásob na dal-
ší cestu, je tedy zásadní. Škvarky s chle-
bem byly top. Několikrát jsem použil 
i tablety na čištění vody. Pokud člověk 
jede v závodním tempu, tak na spánek 
není moc času. Spal jsem v průměru tři 
hodiny denně. 

Vybavíš si nějaké intenzivní zážit-
ky z Rumunska? S čím jsi se musel 
potýkat?

Rumunsko je domovem největší po-
pulace medvědů hnědých v Evropě. 
Jízda v lesích ve dne a hlavně v noci byla 
tedy vždy intenzivním zážitkem. Vozím 
sebou hlasitou rolničku, tak o mně med-
vědi vždy ví předem a riziko náhodného 
střetu je malé. Jiná kapitola byly denní 
střety s pasteveckými psy, kterých bylo 

někdy i přes deset. Jednomu ze závodní-
ků prokousli i zadní plášť kola. 

Měl jsi chvíle kdy jsi byl na dně? 
Co tě při výkonu motivovalo?

Jízda v 45 stupňovém vedru, útoky 
psů, bodnutí sršně, pád přes řídítka, 
nedostatek vody to byly chvíle, kdy mi 
nebylo dvakrát do zpěvu, ale vyloženě 
na dno jsem se nedostal. Člověk vydrží 
hodně a když si myslí, že nemůže, tak 
může ještě desetkrát tolik. Vše je to jen 
o hlavě. Když odejde hlava je většinou 
konec. Motivací bylo dokončit tak těžký 
závod a být brzo doma s rodinou. 

Co bylo jiné oproti jiným závo-
dům, které jsi absolvoval?

Určitě odlehlost trasy od civilizace, di-
voká příroda bez davů turistů. To bylo 
větší dobrodružství než závod. 

Máš nějaké plány do budoucna? 
Ovlivní tvé zkušenosti z tohoto zá-
vodu výběr příštích dobrodružství?

Tahle jízda se bude jen těžko překoná-
vat, ale další výzvy se určitě v budoucnu 
najdou. V příštím roce určitě nic tak ná-
ročného neplánuji. Chci trávit více času 
s rodinou. 

Martin Křížka
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Ahoj	všem!	Opět	se	vám	hlásíme	ze	sluníčkové	školky.	

Mateřská škola Sluníčko
podlahy a na obou budovách se připra-
vují nové venkovní žaluzie.

Na podzim jsme měli kalendář plný. 
Užili jsme si náš tradiční projekt 
Jablíčkování, kdy jsme zachránili jablo-
ňový sad „Karla Jabloníka“ a ochutnali 
dobrůtky z jablíček, jako je jablečný 
mošt, křížaly a sladkou tečku v podobě 
štrúdlu a jablečných šátečků. Naši nej-
starší se podívali na Zámek Vsetín, kde 
se v rámci vzdělávacího programu do-
zvěděli něco o lese a houbách. Strávili 
jsme příjemné chvíle při podzimním 
tvoření s rodiči a pak se naše školka jako 
každý rok proměnila v tajemný hrad plný 
hodných strašidýlek. 

No a ani jsme nemrkli a je tady zase 
adventní čas. Ten je v naší školce vždyc-
ky velmi nabitý. Vánoční vystoupení na-
šich předškoláků u Základní školy a na 
Adventním jarmarku, Čertovské dopole-
dne, Mikuláš, zdobení perníčků a také 

vánoční setkání s rodiči na školkové za-
hradě u dobrého punče a cukroví na 
které se moc těšíme. 

Za	 naše	 Sluníčko	 bychom	 vám	
všem	 chtěli	 popřát	 krásné	 Vánoce	
plné	pohody	a	klidu.

Kolektiv�Mateřské�školy�Sluníčko�
Slušovice

V září naše bývalé Žabičky a Vrabčáci 
usedli poprvé do školních lavic. Stále na 
ně myslíme a přejeme jim hodně úspě-
chů, štěstí a pohodu v tom velkém škol-
ním životě. Po prázdninách bylo v naší 
školce rušno a veselo. Přivítali jsme nové 
děti a máme velkou radost, že se z nich 
stala naše Sluníčka. Přivítali jsme ve škol-
ce také Sluníčka z řad dospělých a ně-
kterým z nich jsme mávali na rozlouče-
nou, jako naší paní školnici Aničce. Tu si 
jistě nejeden z vás čtenářů pamatuje 
ještě z dob, kdy byl ve školce jako dítě. 
Tímto ji moc zdravíme a těšíme se, až za 
námi na kole přijede na návštěvu. 
Přivítali jsme novou posilu v kuchyni - 
paní kuchařku Radanku. Z mateřské 
dovolené se nám do Krtečků vrátila paní 
učitelka Zdenička. A když už jsme u těch 
novinek - v Kuřátkách mají krásné nové 
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Ze školních lavic

Od 2. září 2024 začala fungovat nová školní jídelna. V jídelně došlo na opravu zá-
kladů, energovodů, povrchů, podlah, osvětlení, obkladů, podhledů, objednávkového 
systému, internetových rozvodů, kanalizace a dalších věcí. Nové jsou stoly a židle. 
Opravy se dočkaly i přilehlé prostory (sociální zařízení, drobné opravy ve školní kuchy-
ni, chodba, místnost školního psychologa, ZUŠ a přilehlé šatny pro veřejnost).

Poděkování patří zejména městu Slušovice za poskytnuté finanční prostředky, řeše-
ní dotace a spolupráci na vylepšení prostoru pro žáky ze Slušovic a okolí. Dále pak 
Ondřeji Zemánkovi a firmě OZ engineering s.r.o. za projekční části a zástupcům firmy 
Polaštík realizace staveb s.r.o. za odvedenou práci a řešení veškeré stavební organi-
zace tak, ať je jídelna funkční pro žáky školy se začátkem nového školního roku.

Část investice řešilo město Slušovice v součinnosti se školou a podařilo se sehnat 
dotaci od Ministerstva pro místní rozvoj ČR. Výše získané dotace byla 2,6, mil. Kč. 
Část řešila škola samostatně z prostředků poskytnutých městem Slušovice.

Rostislav Šarman,�ředitel�ZŠ

Na kterou střední školu 1. září nastoupili naši bývalí deváťáci?
Dobrá informovanost, správné roz-

hodnutí, kvalitní příprava a včasné po-
dání přihlášky jsou klíčem k úspěšnému 
zvládnutí přijímacího řízení. Velká výzva 
nejen pro dospělé, ale hlavně pro jejich 
patnáctileté děti. Kam směřovat své dal-
ší studijní kroky? Na jaký obor se zamě-
řit? Pro většinu žáků devátého ročníku 
nic jednoduchého. Co teprve zvládání 
stresu a nervozity? Vše zvládnout pomá-
hali deváťákům jejich vyučující a hlavně 
jejich učitelky matematiky a českého ja-
zyka v rámci pravidelné praktické přípra-
vy. Jednou týdně se scházeli a společně 
se věnovali řešení nejrůznějších úloh, 
rozborů i CERMAT testů z let minulých. 
Zorganizovaly jim i „přijímačky na nečis-
to“, aby žáci zažili atmosféru důležitého 
okamžiku, který na ně čeká. Jednoduše 
vše směřovalo k tomu, aby v měsíci dub-
nu byli v co nejlepší formě a podali co 
nejkvalitnější výkon.

Koncem června se nám konečně sešly 
finální výsledky a informace ze všech 

středních škol, kam si žáci devátého 
ročníku letos podali přihlášku. I přes 
nepříznivé předpovědi týkající se velké-
ho počtu žáků hlásících se na střední 
školy i učební obory s radostí můžeme 
říct, že byli všichni úspěšně přijati.

Ve	školním	roce	2023–2024	ukon-
čilo	svoji	povinnou	školní	docházku	
do	ZŠ	Slušovice	58	žáků.	

Z 9. ročníku odešlo 55 žáků, z osmé-
ho ročníku 2 žáci a jedna žákyně 5. 
ročníku úspěšně složila přijímací zkoušky 
a bude studovat na osmiletém gymná-
ziu. Pět absolventů zahájilo 1. září své 
čtyřleté středoškolské studium na gym-
náziích (1 žák na Gymnáziu Zlín - Lesní 
čtvrť a 4 žáci na Gymnáziu a Jazykové 
škole s právem státní jazykové zkoušky 
Zlín). 

Na střední školy nebo střední odborné 
školy do studijních oborů s maturitou 
bylo přijato 28 žáků a 20 žáků bude své 
znalosti a dovednosti rozvíjet v učebních 

oborech. Jedna žákyně se bude věnovat 
uměleckému oboru Design interiéru 
na Střední škole nábytkářské a obchod-
ní v Bystřici pod Hostýnem a jeden žák 
se zaměří na Multimediální tvorbu 
na Střední škole filmové, multimediální 
a počítačových technologií, s. r. o.

Největší zájem projevili žáci naší školy 
o studium maturitních a učebních oborů 
na Střední průmyslové škole polytech-
nické – Centru odborné přípravy Zlín (15 
žáků). 

Pět žáků navštěvuje Obchodní akade-
mii Tomáše Bati a Vyšší odbornou školu 
ekonomickou Zlín, 4 žáci Střední průmy-
slovou školu Zlín a 1 žák Střední průmy-
slovou školu Otrokovice. Ve Vsetíně stu-
duje 1 žák Střední průmyslovou školu 
strojnickou Vsetín a 3 žáci Střední od-
bornou školu Josefa Sousedíka. Jeden 
žák dojíždí za oborem Klempíř 
do Valašského Meziříčí.

Ve Střední škole Kostka ve Vsetíně 
zahájili své studium dva žáci v oboru 
Předškolní a mimoškolní pedagogika 
a Ekonomika a podnikání.

Sedm žáků se připravuje na budoucí 
povolání v oboru Kuchař – číšník 
a Cukrář na Střední škole gastronomie 
a obchodu Zlín, Střední škole Baltaci 
a Střední škole hotelové a služeb 
v Kroměříži, čtyři dívky v oboru 
Kosmetické služby, Krejčí a Kadeřník 
ve Střední škole oděvní a služeb Vizovice. 

Jedna žákyně si vybrala maturitní obor 
Bezpečnostně právní činnost, který stu-
duje ve Střední odborné škole ochrany 
osob a majetku Zlín. 

Obor Praktická sestra a Ošetřovatel si 
vybraly 4 žákyně. Jedna bude studovat 
ve Střední zdravotnické škole a Vyšší 
odborné škole zdravotnické Zlín, dvě 
žákyně na Masarykově gymnáziu, 
Střední zdravotnické škole a Vyšší od-
borné škole zdravotnické Vsetín a čtvrtá 
ve Střední škole průmyslové, hotelové 
a zdravotnické a Vyšší odborné škole 
v Uherském Hradišti. 

Přijímací zkoušky do oboru Chova-
telství úspěšně zvládly dvě dívky. 
Navštěvují Střední odborné učiliště 
v Uherském Brodě a Střední školu dosti-
hového sportu a jezdectví v Praze – 
Velké Chuchli.

Věříme,	že	jejich	volba	byla	správ-
ná	 a	 přejeme	 všech	 absolventům	
mnoho	 studijních	 i	 osobních	 úspě-
chů	v	další	etapě	jejich	života.

Zdeňka Duroňová

Nová školní jídelnaNová školní jídelna
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Na tradičním slušovickém lampionovém průvodu se každoročně projevuje obdivu-
hodný duch místní komunity. Jakmile se u kostela sejdou první účastníci, během 
chvilky se na tomto historickém místě shromáždí dav plný světel, který se jako oslni-
vá řeka rozlévá do ulic a uliček Slušovic. Pohled na stovky dětí s rozsvícenými lampi-
ony, dychtivě kráčejících za zážitkem, je dechberoucí. Hasiči v cíli na sokolské zahradě 
napočítali téměř tři stovky dětí!

Po celou dobu průvodu vládla přátelská atmosféra a radostné očekávání. Děti  
v cíli netrpělivě čekaly na odměnu – adventní kalendáře, občerstvení a především 
velkolepou ohňovou show v podání skupiny Rebbelius. Tato umělecká skupina histo-
rického šermu, která mistrovsky ovládá umění práce s ohněm, nadchla všechny pří-
tomné. Hra s plameny působila až magicky.

Akci jako každoročně uspořádal Nadační fond pro rozvoj a podporu Slušovic ve 
spolupráci s SDH Slušovice, přičemž významnou podporu poskytlo také Město 
Slušovice. Tento večer byl nejen skvělou oslavou místní tradice, ale také ukázkou 
soudržnosti a pospolitosti, na které Slušovice mohou být právem hrdé. 

Za�nadační�fond�R. Krupičková

Vydařená „Párty za školou“Vydařená „Párty za školou“
Úsměvy, radost, pohyb a dobrá nálada 

- to jsou již tradiční atributy Párty za 
školou.

Asi poslední pátek slunečného a hor-
kého konce léta byl přerušen jen krát-
kou přeháňkou a tak se odpoledne za 
školou opět vydařilo. Všichni se dobře 
pobavili a podle své chuti si zasportova-
li a zařádili. Přejeme našim nejmladším 
žákům (ale nejen jim) i nadále hodně 
hezkých zážitků a úspěchů při vzdělává-
ní v naší škole. Srdečně děkujeme Klubu 
rodičů při ZŠ Slušovice, učitelům, rodi-
čům a samozřejmě starším žákům, kteří 
se podíleli na organizaci.

ZŠ Slušovice

ŠKOLNÍ AKCE 
Adaptační	kurz	6.	ročníku

Přechod na druhý stupeň je pro kaž-
dého žáka velkým milníkem. Aby šesťá-
ci vstoupili do této nové etapy co nej-
příjemněji, uspořádala pro ně naše ško-
la tradiční adaptační kurz.

Volby

V pátek 27.9. se na naší škole konaly 
volby předsedy Žákovské rady školy. 
K letošním volbám přišlo 76,53 % voli-
čů. Vítěz těchto voleb mohl za odměnu 
vzít svoji třídu do Prahy do Poslanecké 
sněmovny. 

Halloween	ve	škole

V poslední říjnový den se škola pro-
měnila na děsivé království Halloween. 
Místo dětí se po chodbách potulovali 
upíři, čarodějnice, duchové, a dokonce 
i kostry.

Den	profesí	na	naší	škole

Naše škola se letos opět zapojila 
do projektu Hrdá škola. 24. října se 
u nás konal Den profesí. Žáci přišli ob-
lečení do kostýmů profesí, které je in-
spirují nebo které je baví, a atmosféra 
byla skutečně výjimečná!

SOUTĚŽE
Soutěžíme	v	jazycích	s	WocaBee

Naše škola se zapojila do šestého 
ročníku inovativní soutěže pro školy 
Jazykový WocaBee šampionát, která 
probíhá pod záštitou MŠMT ČR. Soutěží 
se v jednoduché online aplikaci na uče-
ní slovíček

Mladý	chemik

Soutěže se zúčastnilo 51 žáků z 9. 
ročníku. Měli za úkol zvládnout písem-
ný test, který obsahoval úlohy zaměře-
né na anorganickou a obecnou chemii.

Přírodovědný	klokan

Středa 16. října patřila na naší škole 
soutěži Přírodovědný klokan v kategorii 
Kadet. Zúčastnilo se 100 soutěžících ze 
všech 8. a 9. tříd.

Florbalový	úspěch

Žákyně 6. a 7. tříd nás skvěle repre-
zentovaly na okresním kole ve florbalu.

Okresní	kolo	ve	florbalu

Okresní kola ve florbalu dívek se ode-
hrála během listopadu v ZŠ Mánesova 
Otrokovice. Naši školu reprezentovala 
družstva mladších i starších žaček a ob-
sadila 2. a 4. místo.

Fotbalový	turnaj	pro	žáky	prvních	
až	pátých	tříd

Do turnaje se mohli zapojit všichni, 
kteří měli chuť a odvahu poměřit své 
síly na hřišti. Zúčastnilo se pět týmů. 

Badminton	Kašava

Naše škola vybojovala 5. místo.

Lampionový průvod  
se opět vydařil

Lampionový průvod  
se opět vydařil



11

Marián Jelínek: Jak myslí vítězové?
„Miluj�život�a�chtěj�od�něj�co�nejvíc.“ Přesně tímto mottem se 

řídí Marián Jelínek, kouč Jaromíra Jágra a uznávaný odborník na 
psychologii úspěchu. Zveme vás na jedinečnou besedu 21. ledna 
2025 do sokolovny, kde se dozvíte, jak vítězové myslí, co je 
pohání a jak se naučit překonávat překážky nejen ve sportu, ale 
i v každodenním životě. 

Tato beseda je zakončením dvoudenní Konference duševní 
pohody, která se bude konat za přispění učitelů, psychologů, 
žáků a rodičů na naší základní škole ve Slušovicích.

Přijďte se inspirovat od člověka, který pomáhá těm nejlepším 
dosahovat ještě větších cílů. Těšíme se na vás!

D. Cabák, H. Chromeková, D. Ledabylová

Po	roční	pauze	se	před	budovou	základní	školy	opět	sešli	žáci,	předškoláci,	
rodiče,	prarodiče	i	přátelé	školy	a	široká	veřejnost.	

V páteční podvečer 29. listopadu před první adventní nedělí si poslechli vánoční 
zpěvy a básničky v podání předškoláčků, žáků školní družiny, 2. stupně i ZUŠ Zlín. Děti 
pak svým odpočítáváním rozsvítily vánoční strom. Všichni přítomní si mohli zakoupit 
spoustu vánočních výrobků žáků naší školy a tím podpořit konto Klubu rodičů při ZŠ 
Slušovice. Připraveno bylo občerstvení od klubu rodičů a kuchařek školy. Po rozsvíce-
ní vánočního stromu se objevil i Mikuláš se svou družinou. 

Za přípravu akce patří velké poděkování všem, kteří se na její organizaci podíleli: 
klubu rodičů, městu Slušovice, žákům a zaměstnancům školy, mateřské školy, ZUŠ  
a dalším, kteří se snažili zpříjemnit předvánoční čas dětem i dospělým. 

Přejeme pohodový adventní a vánoční čas.
ZŠ Slušovice

Rozsvěcení vánočního stromu před školou

Poděkování
Děkujeme všem za podporu při po-

vodňové sbírce. Díky	 Vašemu	 pří-
spěvku	 se	 nám	 podařilo	 vybrat	
úctyhodných	45	000	Kč. Celá část-
ka bude zaslána Základní škole Žižkova 
Krnov. R. Šarman,�ředitel�školy

Š K O L N Í   D R U Ž I N A

Drakiáda
Drakiáda se konala 18. října 2024. 

Zúčastněné děti byly rozděleny do dvou 
skupin. Mladší děti pouštěly draky před 
školou a starší děti si vyšláply na kopec. 
Drakiáda proběhla za slunného počasí  
a v pohodové náladě.

Hudební vystoupení  
– bubnování

Dne 27. listopadu se naše družina zú-
častnila akce Bubnování. 

Všem žákům se to moc líbilo a mohli 
si něco nového i vyzkoušet. Rozsvěcení vánočního stromu před školou
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J U B I L A N T I

V�této�rubrice�zveřejňujeme�jubilanty,�kteří�
slaví�výročí�75,�80,�85,�90�a�více�let.

Marta�Švajdová
Petr�Trunkát
PhDr.�Ivan�Slaměník,�CSc.
Eduard�Valerián
Dušan�Bednařík
Marie�Řezníková
Judr.�Miroslav�Freund,�CSc.
Rostislav�Ogurek
Marie�Lučanová
Josef�Stupka
Jaroslava�Šeďová
Milan�Škrabana
Ing.�Miroslav�Kopecký
Pavla�Gogelová
Danuše�Somorovská
Vlasta�Garguláková
Emilie�Vitoslavská
Jaromír�Gogela
Marie�Jakubová
Eva�Skybová
Jan�Mika

Všem jubilantům 
srdečně blahopřejeme!

Společenská 
 kronika

V� rubrice� Společenská� kronika� jsou� zveřejňovány� významné� životní� události� občanů�
Slušovic.�Pokud�nechcete�tyto�informace,�které�se�Vás�osobně�týkají,�zveřejnit,�obraťte�se�na�
matriku�městského�úřadu�písemně,�osobně�nebo�telefonicky�(tel.�577�981�376,�577�983�344).�

❦❦❦

VZPOMÍNKY

Je tomu již 20 let, kdy 
nás 31. října 2004 navždy opustil můj 
milovaný manžel a tatínek Petr	Kapusta. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.
 Manželka�a�synové�Martin��

a�Petr�s�rodinou

2. ledna 2025 to bude 10 
let od úmrtí paní Zdeňky	
Drápalové, dlouholeté 
ředitelky Mateřské školy 
ve Slušovicích, maminky, 

babičky a prababičky. Kdo jste ji znali, 
věnujte jí tichou vzpomínku.

Rodina�Drápalova

Rok se sešel s rokem  
a dne 27. září 2024 jsme 
si připomněli 2. výročí, 
kdy dotlouklo srdce mé-
ho milovaného manžela 
pana Antonína	Ševčíka. 

S láskou vzpomínají 
� Manželka�Hanka�a�děti

Prosíme�jubilanty,�případně�příbuzné,�o spolupráci při pořádání oslav zlatých�
nebo�diamantových�svateb�našich�občanů.�Pokud�sňatek�občanů�našeho�města�byl�
uzavřen�jinde�než�ve�Slušovicích�a�uplyne�od�sňatku�50�nebo�60�let,�matrika�nemá�
tento� záznam� zaevidovaný.� Pokud� Vás� tato� událost� v� nejbližší� době� čeká,� sdělte�
prosím�na�matriku�přesné�datum�a�místo�uzavření�manželství.�Následně�manžely�
oslovíme�a�po�dohodě�s�nimi�naplánujeme�setkání,�na�kterém�jim�k�této�významné�
události�popřejeme.

N A R O Z E N Í

Alex�Vízdal
Stela�Ševčíková
Tereza�Ševčíková
Sebastian�Gajdošík
Tomáš�Skyba
Jakub�Chovanec
Anakin�Volčík
Albert�Gajdůšek
Alex�Žálek
Nina�Böhmová
Oliver�Hrabal
Luka�Chovanec
Adina�Chvála
Tomáš�Lebánek
Nicolas�Lonjaret
Eliška�Pavelková
Emma�Sousedík
Vojtěch�Štach

Šťastným rodičům blahopřejeme 
a dětem přejeme hodně zdraví a štěstí!

Několik zlatých svateb  
a jedna diamantová

Od posledního vydání novin jsme byli 
svědky několika příjemných oslav zla-
tých svateb. 

Během této doby oslavili 50 let spo-
lečného manželského života manželé 
Jarmila	 a	 Miloslav	 Malíkovi,	 Květo-
slava	 a	 Vladimír	 Henzelýovi,	 Marie		
a	Miroslav	Minaříkovi,	Marie	a	Ladi-
slav	Krajčovi,	Alena	a	Miroslav	Vyko-
palovi,	Ludmila	a	Zdeněk	Sedláčkovi.

Krásných 60 let společného manžel-
ského života oslavili manželé Zdeňka		
a	František	Dolanští.

Představitelé města všem manželským 
párům poděkovali za jejich práci pro ro-
dinu a pro obec a do dalších společných 
let jim popřáli hodně zdraví, štěstí  
a spokojenosti. 

Manželé Zdeňka a František Dolanští

Manželé Marie a Ladislav Krajčovi

Ú M R T Í
Jiří Procházka
Karel Stupka
Josef Pivoda
Vlastimil Kruťa
Pavel Krupík
Radka Silnicová
Anna Crkalová
 Pozůstalým vyjadřujeme 
 upřímnou soustrast.


